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Zápis z predrokovania Programu starostlivosti o CHKO Poľana 

 
Obecný úrad HROCHOŤ 

 
26.02.2025 

 
 
Prítomní: 
Správa CHKO Poľana: V. Fabriciusová, P. Potocký, 
Ostatní prítomní: Marian Mazúch – starosta obec,  poslanci obecného zastupiteľstva obce Hrochoť 
 
V. Fabriciusová poďakovala za umožnenie stretnutia prítomným a predstavila postup a časový 
harmonogram pripomienkovania Programu starostlivosti o Chránenú krajinnú oblasť Poľana na obdobie 
rokov 2025-2034 (ďalej len „PS o CHKO“ alebo „PS“). Uviedla aj možnosť vstupovať do dokumentu 
priebežne. Vyzvala prítomných k možnosti zasielania pripomienok v najbližších mesiacoch. 
 
Priorita je tradičné obhospodarovanie a využívanie krajiny (pasenie, kosenie lesníctvo) a stavieb pre to 
určených bez rozširovania ubytovacích kapacít pre rekreáciu. 
Bolo vymedzené  územie CHKO Poľana so zdôvodnením členenie územia na tzv. ekologicko-funkčné 
priestory a z nich vyplývajúce dlhodobé ciele. Bolo zdôraznené že obmedzenia a prípadné ujmy vzniknuté 
z plnenia navrhovaných opatrení závisia od poskytnutia finančných zdrojov, v opačnom prípade vlastníci 
a užívatelia nemôžu byť obmedzovaný nad rámec zákona. 
Bola zdôraznená zásadná skutočnosť že stav nelesných ekosystémov v Hrochoťskej doline bude závisieť od 
udržania pastvy miestnym PD. 
 
Bolo poukázané na rozdiely v nastavení regulatívov urbanizmu v CHKO a v jej okolí, ktorý má však vplyv aj 
na samotnú CHKO. Pri stavbách je potrebné zohľadňovať limity vodných zdrojov, je potrebné rešpektovať 
biokoridory, ostatné prvky ÚSES a celkovo únosnosť krajiny. 
 
Bolo poukázané na veľký význam Poľany pre ochranu vôd, predovšetkým samotného vodného toku Hučavy 
s výnimočnou dostredivou sieťou jej prítokov a na potrebu zachovania jej prirodzeného charakteru a čistoty. 
Zo strany obce predbežne neboli vznesené žiadne závažné pripomienky priamo k samotnému územiu 
CHKO. Obec sa predbežne stotožnila s navrhovaným nerozširovaním výstavby v časti k.ú. zasahujúcom 
priamo do CHKO, ako aj s podporou existujúcich a fungujúcich turistických zariadení a budovania ďalšej 
racioníálnej infraštruktúry. Po preštudovaní predloženého materiálu obec pošle pripomienky v čo najkratšej 
dobe. 
 
Ďalšie podnety do diskusie už neboli vznesené. V. Fabriciusová všetkým zúčastneným poďakovala za účasť 
a diskusiu. Zdôraznila, že cieľom je, aby PS bol kompletným a komplexným dokumentom. 
 
Zapísal: Peter Potocký 
 


